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ZÁPISNICA 

z 3. zasadnutia  
KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE INTEGROVANÝ ÚZEMNÝ ROZVOJ A PRE CIEĽ 5 (EURÓPA BLIŽŠIE K OBČANOM VĎAKA PODPORE  
UDRŽATEĽNÉHO A INTEGROVANÉHO ROZVOJA VŠETKÝCH TYPOV ÚZEMÍ A MIESTNYCH INICIATÍV) 

POLITIKY SÚDRŽNOSTI EÚ 
 

Dátum a čas konania 12. septembra 2023 o 13:00 h 

Miesto konania Zrkadlová sála Úradu vlády SR, Námestie slobody 1,  Bratislava 

Predsedajúci Barbora Lukáčová 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Prezentácia 

Príloha č. 4 Uznesenie č. 4/2023 

 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti schvaľovanie programu 

zasadnutia a voľba overovateľa. 

 
Úvodné príhovory –  
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, otvorila tretie zasadnutie Komisie pri Monitorovacom výbore pre 
Program Slovensko 2021 – 2027 pre integrovaný územný rozvoj a pre cieľ 5 (Európa bližšie k občanom 
vďaka podpore udržateľného a integrovaného rozvoja všetkých typov území a miestnych iniciatív) 
politiky súdržnosti EÚ (ďalej len „Komisia“).  
 
Hlavným cieľom stretnutia je prerokovanie a schválenie návrhu na navýšenie objemu finančných 
prostriedkov implementovaných prostredníctvom nástroja integrovaných územných investícií (ďalej 
len „IÚI“) v rámci opatrení Programu Slovensko 2021 – 2027 v gescii riadiaceho orgánu.  
 
B. Lukáčová, predsedníčka komisie, vyjadrila svoje presvedčenie, že dnešným návrhom Ministerstvo 
investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky (ďalej len „MIRRI SR“) splnilo 
svoju politickú úlohu maximálnej podpory strategického systému riadenia fondov Európskej únie (ďalej 
len „fondov“), prostredníctvom presunu celej alokácie MIRRI SR v programovom období 2021 – 2027 
do kompetencie rád partnerstiev samosprávnych krajov (ďalej len „RP“) a kooperačných rád 
udržateľného mestského rozvoja (ďalej len „KR UMR“). V súvislosti s predkladaným návrhom 
poďakovala za príkladnú spoluprácu partnerom a kolegom z Európskej komisie (ďalej len „EK“), vďaka 
ktorým sa podarilo vyhnúť kompletnej revízií Programu Slovensko 2021- 2027. Následne poďakovala 
územným partnerom, vďaka ktorým bola naplnená vážna podmienka voči ostatným ministerstvám, 
prioritizácie strategických projektov zo strany územia, prostredníctvom projektových zásobníkov 
v gescii RP a KR UMR. Každý jeden projekt vznikol na princípe partnerskej dohody a buď napĺňa víziu 
konkrétneho územia alebo reaguje na závažný štrukturálny problém. Tieto skutočnosti dávajú MIRRI 
SR silný mandát aj voči ostatným ministerstvám, aby zvážili presun ich alokácie do mimo dopytového 
systému implementácie fondov EÚ. 
 
Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová odovzdala slovo Tajomníkovi Komisie, M. Kinčešovi. 
  
 
Informácia o uznášaniaschopnosti výboru: 
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Tajomník Komisie, M. Kinčeš informoval, že z 40 členov je na zasadnutí prítomných 36 členov, čím 
konštatoval uznášaniaschopnosť Komisie. Zároveň požiadal členov Komisie o podpísanie vyhlásenia 
o ochrane osobných údajov a vyhlásenia o mlčanlivosti a vylúčení konfliktu záujmov. 
 
Schválenie programu zasadnutia: 
 
Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, otvorila diskusiu k programu zasadnutia. Skonštatovala, že v rámci 
diskusie nemá žiaden člen príspevok a preto pristúpila k hlasovaniu o programe tretieho zasadnutia 
Komisie. 
 
Výsledok hlasovania: schválené 
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  36 členov komisie 

za hlasovalo: 35 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

Nehlasovalo: 1 člen komisie 

 
Schválenie overovateľa zápisnice – Magdaléna Celnarová, Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny 
SR  
 
Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, navrhla za overovateľa schváliť pani Magdalénu Celnarovú, 
zástupkyňu Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR. Následne pristúpila k hlasovaniu o voľbe 
overovateľa. 
 
Výsledok hlasovania: schválené 

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  36 členov komisie 

za hlasovalo: 33 členov komisie 

proti hlasovalo: 1 člen komisie 

zdržalo sa hlasovania: 1 člen komisie 

Nehlasovalo: 1 člen komisie 

 
Následne sa do diskusie prihlásila E. Buksová, zástupkyňa Ministerstva vnútra SR, ktorá sa 
ospravedlnila, že zmeškala vhodný moment na doplnenie programu zasadnutia, ale chcela by doplniť 
bod prediskutovania témy podpory kamerových systémov z Programu Slovensko 2021 – 2027 
a navýšenie alokácie v opatrení 5.2.3. Investície do bezpečného fyzického prostredia obcí, miest 
a regiónov. 
 
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, akceptovala návrh E. Buksovej a zaradila ho do bodu rôzne. 
Následne privítala zástupkyne Európskej komisie E. Wenigovú a K. Prokopič, ktoré sa zúčastnili 
zasadnutia Komisie prostredníctvom online spojenia a vyzvala ich na úvodné slovo k hlavnému bodu 
programu.  
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K. Prokopič, zástupkyňa Európskej komisie, vníma program 3. zasadnutia Komisie ako zavŕšenie 
diskusie, ktorá sa začala už v lete, poďakovala sa za slovo a vyzvala predsedníčku Komisie aby 
pokračovala v rokovaní Komisie. 
 

2. Prerokovanie návrhu navýšenia objemu finančných prostriedkov implementovaných 
prostredníctvom nástroja integrovaných územných investícií (IÚI) v rámci opatrení 
Programu Slovensko 2021 – 2027 v gescii riadiaceho orgánu 

 
Predsedníčka Komisie B. Lukáčová, otvorila druhý bod zasadnutia Komisie, ktorým sa Komisia bude 
zaoberať vo vzťahu ku presunu zdrojov z dopytových a grantových finančných zdrojov, ktoré malo 
doposiaľ k dispozícií MIRRI SR,  vo vzťahu ku jednotlivým opatreniam.  
 
Priebeh zasadnutia: 
Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, odovzdala slovo M. Drotárovi, riaditeľovi odboru programovania. 
M. Drotár na úvod poďakoval všetkým partnerom za ich pripomienky, ktoré boli v rámci 
pripomienkového konania vyhodnocované a prispeli ku konsolidovanému zneniu predkladaného 
materiálu.  
Informoval členov Komisie, že aktuálne sa nachádzame v prvom bode úpravy Programu Slovensko 
2021 – 2027, v rámci ktorého navyšujeme disponibilné finančné zdroje pre integrovaný územný rozvoj 
z opatrení, ktoré má v gescii MIRRI SR. Navyšujeme ich v celkovom objeme, čo znamená, že MIRRI SR 
už nebude disponovať finančnými prostriedkami na vyhlasovanie dopytovo orientovaných výziev. 
Zároveň platí, že vyhlásené dopytovo orientované výzvy ostávajú v platnosti.  
Druhým bodom bude distribúcia týchto finančných prostriedkov prostredníctvom distribučného kľúča 
medzi jednotlivé subjekty integrovaného územného rozvoja. Táto druhá fáza bude taktiež predmetom 
participatívneho procesu na úrovni zainteresovaných aktérov.  
Tretím bodom budú rokovania s ostatnými rezortami a gestormi Programu Slovensko 2021 - 2027 
(Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR, Ministerstvo životného prostredia SR, Ministerstvo 
dopravy SR, SIEA), ktoré budú im pridelené finančné prostriedky implementovať prostredníctvom 
nástroja integrovaných územných investícií, o možnostiach ďalšieho navýšenia alokácií pre integrovaný 
územný rozvoj.  
Následne členov Komisie oboznámil so znením návrhu uznesenia č. 4, ktorým Komisia odporúča na 
schválenie Monitorovaciemu výboru pre Program Slovensko 2021 – 2027 úpravu Programu Slovensko 
2021 – 2027 podľa dokumentu Navýšenie celkového objemu finančných prostriedkov 
implementovaných prostredníctvom nástroja integrovaných územných investícií a integrovaných 
územných investícií udržateľného mestského rozvoja a ukladá úlohu Ministerstvu investícií, 
regionálneho rozvoja a informatizácie SR predložiť Monitorovaciemu výboru pre Program Slovensko 
2021 – 2027 na schválenie upravený Program Slovensko 2021 – 2027 na základe zmien, uvedených v 
dokumente Navýšenie celkového objemu finančných prostriedkov implementovaných 
prostredníctvom nástroja integrovaných územných investícií a integrovaných územných investícií 
udržateľného mestského rozvoja. V nadväznosti na pripomienky členov Komisie bol doplnený bod B2, 
ktorý ukladá Ministerstvu investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR úlohu rokovať s 
Ministerstvom práce, sociálnych vecí a rodiny SR, Ministerstvom životného prostredia SR, 
Ministerstvom dopravy SR a Slovenskou inovačnou a energetickou agentúrou ako vecnými gestormi 
opatrení implementovaných prostredníctvom nástroja integrovaných územných investícií o 
možnostiach ďalšieho navýšenia celkového objemu finančných prostriedkov implementovaných týmto 
nástrojom. 
V číselnom vyjadrení navrhovaná úprava znamená navýšenie alokácie Programu Slovensko 
implementovanej prostredníctvom nástroja integrovaných územných investícií z existujúcich 
2 127 635 EUR na 2 341 096 481 EUR (nárast o 213 392 846 EUR), čo v percentuálnom vyjadrení 
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znamená zvýšenie celkového podielu alokácie zo 16,9 % na 18,6% (zvýšenie o 1,7%), z čoho po úprave 
bude podiel alokácie integrovaných územných investícií nasledovný: 

- v gescii Rád partnerstiev - 1 379 398 253 EUR (nárast z 1 207 987 567 EUR o 171 410 686 EUR), 
- v gescii Kooperačných rád udržateľného mestského rozvoja – 961 698 228 EUR (nárast 

z 919 716 068 o 41 982 160 EUR). 
Ďalej informoval členov Komisie, že zvýšenie alokácie pre integrované územné investície sa bude týkať 
všetkých politických cieľov a ich opatrení, kde je gestor Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR. Záverom poďakoval za konštruktívnu a operatívnu komunikáciu zástupcom 
Európskej komisie, ktorí poskytli ubezpečenie, že tento proces nepodlieha formálnemu schváleniu 
(formálnej revízií), čo v podstate umožňuje uplatnenie tohto schvaľovacieho mechanizmu.   
 
Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, poďakovala M. Drotárovi za predstavenie návrhu hlavného bodu 
dnešného zasadnutia. Následne zhrnula hlavnú myšlienku, ktorou je, že Ministerstvo investícií, 
regionálneho rozvoja a informatizácie SR sa zbavuje všetkých zdrojov v prospech alokácie pre 
integrovaný územný rozvoj. Navrhovaný krok nepodlieha žiadnej revízii a nenavrhuje presúvanie 
zdrojov medzi jednotlivými územiami, ide čisto o navýšenie celkovej alokácie.  V súvislosti s ostatnými 
zdrojmi vyzdvihla záujem Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR, ktoré prejavilo záujem 
o pripojenie sa do mechanizmu integrovaného územného rozvoja a rokovania s Ministerstvom 
dopravy SR, ktoré vychádzajú zo strategického dokumentu Plán udržateľnej mobility. Následne otvorila 
diskusiu k druhému bodu zasadnutia Komisie. 
 
M. Skácelová (Žilinský samosprávny kraj): Na úvod sa v súvislosti s predkladaným návrhom poďakovala 
za odvedenú prácu, oceňuje informáciu od M. Drotára ohľadom distribučného kľúča k tejto dodatočnej 
alokácii. V súvislosti s distribučným kľúčom navrhla doplnenie návrhu uznesenia č. 4 o nový bod, ktorý 
uloží Ministerstvu investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR úlohu pripraviť distribučný kľúč 
rozdelenia dodatočnej alokácie implementovanej prostredníctvom nástroja integrovaných územných 
investícií v spolupráci so zástupcami Rád partnerstiev, území udržateľného mestského rozvoja, 
Združenia miest a obcí Slovenska, združenia Samosprávne kraje Slovenska, Úniou miest Slovenska a 
združenia K8 pri rešpektovaní kohéznych princípov. 
 
Ľ. Lachká (občianska spoločnosť – Asociácia komunitných nadácií Slovenska): Sa v úvode poďakovala 
za to, že sa Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR venuje téme presunu 
kompetencii na vyššie územné celky. Následne upriamila pozornosť na ďalší rozhodovací a prípravný 
proces na úrovni jednotlivých Rád partnerstva, ktoré sú zložené z dobrovoľníkov, ktorí sú ako experti 
do nej zvolení a budú musieť hodnotiť projekty integrovaných územných investícií, ktoré musia byť 
kvalitne pripravené. Vyzdvihla dôležitosť konzultačného a prípravného procesu, ktorí bude 
predchádzať rozhodnutiu Rady partnerstva. V súčasnosti sú v Nitre tri organizácie, ktoré majú 
poskytovať podporu v súvislosti s integrovaným územným rozvojom (technický sekretariát Rady 
partnerstva, Regionálna rozvojová agentúra a Regionálne centrum Ministerstva investícií, 
regionálneho rozvoja a informatizácie SR). V súvislosti s uvedeným navrhuje aby sa dohodlo, ktorí 
z týchto subjektov bude poskytovať aké služby, v rámci podpory integrovaného územného rozvoja. 
Ďalej členov Komisie informovala, že v rámci Nitrianskeho samosprávneho kraja pripravili projektový 
zámer integrovanej územnej investície, ktorý sa týka rozvoja občianskej spoločnosti a podpore 
projektov. V súvislosti s uvedeným projektom predniesla otázku, akým spôsobom by sa Európa mala 
priblížiť k občanom, či by sa tento cieľ vedel dosiahnuť aj podporou projektov. Návrh prirovnala 
k mechanizmu známeho z Nórskych fondov (regranting), kde si organizácie podávajú žiadosti o financie 
v menšom rozsahu vzhľadom na náročnosť administratívneho procesu priamo na nadáciu Ecopolis, 
ktorá spravuje finančné prostriedky z Nórskych fondov. Navrhuje tento proces preniesť aj do prostredia 
európskych fondov, za účelom mobilizácie mimovládneho sektora, ktorý potrebuje menšie granty, 
ktoré budú menej administratívne náročné. 
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B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, sa poďakovala za obe otázky. V súvislosti s prvou otázkou 
poznamenala, že Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR je veľkým 
podporovateľom strategického plánovania na úrovni územných partnerov a uvedomuje si dôležitosť 
tohto procesu. Projekty, ktoré sú výsledkom strategického plánovania, však musia vykazovať istý 
stupeň pripravenosti aby sa mohli uchádzať o dôveru Rady partnerstva. Čím sa tento mimo dopytový 
systém líši od dopytového je, že nehľadáme najkrajšie napísanú žiadosť ale projekty, ktoré dané územie 
najviac potrebuje a je na nich spoločenská zhoda. Preto bol vytvorený precízny systém kvalitnej 
projektovej prípravy, ktorý pozostáva z regionálnych centier nášho ministerstva, ktoré sa zameriavajú 
na každého konkrétneho žiadateľa, na úrovni krajov fungujú regionálne rozvojové agentúry 
a v neposlednom rade existujú technické sekretariáty jednotlivých Rad partnerstva, ktorých účelom je 
zabezpečiť administratívne kapacity pre projekty, ktorých žiadatelia sú napr. malé obce alebo subjekty, 
ktoré nedisponujú dostatočnými kapacitami na zadministrovanie projektového zámeru integrovanej 
územnej investície.  
V súvislosti s druhou otázkou p. Ľachkej, skonštatovala, že navrhovaný postup by popieral systém 
financovania strategických projektov. V rámci integrovaného územného rozvoja predpokladáme 
územnú dohodu na strategických projektoch, ktoré nehľadajú partnerov, lebo títo partneri sú nositelia 
problémov, respektíve ho definujú spoločne s jeho riešením. Regranting je zameraný na niečo, kde 
mám tému, nemám konkrétneho nositeľa a snažím sa týmto nástrojom pretlačiť túto tému. 
 
I. Turčanová (Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR):  V situácii keď celú 
diskusiu o výbere tém integrovaného územného rozvoja prenášame na územných partnerov, musíme 
nechať Rady partnerstva identifikovať konkrétne potreby územia. Ak bude následne nejaký problém 
s technickými riešeniami, je možné diskutovať aj o iných formách distribúcie finančných prostriedkov. 
Aj v prípade nadácie Ecopolis, rozhodli donori, aké témy budú podporené a v súvislosti s uvedeným je 
potrebné aby sa zástupcovia občianskeho sektora najskôr uchádzali o dôveru jednotlivých Rád 
partnerstva, ktoré by následne vyčlenili pre túto distribučnú schému finančné alokácie. 
 
M. Ovseník (Únia miest Slovenska): Na úvod vyzdvihol dnešné rokovanie Komisie, ako zásadný míľnik 
plánovania 3. programového obdobia. Verí, že dnešný návrh po odporúčaní Komisie si osvojí aj 
Monitorovací výbor Programu Slovensko 2021 – 2027. Únia miest Slovenska vníma ústretovosť 
ústredného orgánu štátnej správy, ktorý má v gescii tému regionálneho rozvoja a investície, kde 
zásadné kompetencie vykonáva územná samospráva. Na tomto návrhu je konečne vidieť odklon od 
slov k činom a prekonanie minima, ktoré nám prikazuje európska legislatíva, v rámci navýšenia 
alokácie pre integrované územné investície z minimálnych 8% na skoro 20%. Dá sa povedať, že je to 
výzvou aj pre ostatných, ktorí majú v kompetencií riadenie finančných prostriedkov, ktoré sú určené 
na kohéznu politiku. Následne poďakoval predstaviteľom Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie za komunikáciu s územnými partnermi pri nastavovaní jednotlivých územných 
stratégií. Mohol by to byť príklad dobrej praxe aj pre ostatné rezorty, aby sme princíp partnerstva 
pretavili do reality. Týmto by sme chceli vyzvať ostatné sprostredkovateľské orgány nového 
programového obdobia aby zvážili presun ich alokácií do systému integrovaného územného rozvoja 
a podporujú návrh Žilinského samosprávneho kraja ohľadom doplnenia uznesenia Komisie č. 4. 
 
M. Krnčok (Bratislavský samosprávny kraj): Poďakoval za konštruktívny a racionálny krok, ktorý 
nepochybne prispeje k adresnejšej implementácií európskych fondov.  Verí, že si všetci územní partneri 
uvedomujú svoje kompetencie a mandát, ktorý dostali a z integrovaného územného rozvoja sa stane 
„best practice“  implementácie európskych fondov. Čo môže byť následne ten dôvod, prečo aj ostatné 
rezorty presunú svoje alokácie určené pre integrovaný územný rozvoj v prospech územných partnerov. 
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E. Wenigová (Európska komisia, DG Regio): Už počas negociácie Programu Slovensko 2021 – 2027 mala 
Európska komisia otázky k rozdeleniu, kedy v rámci jedného opatrenia je časť finančnej alokácie 
implementovaná prostredníctvom dopytového systému a časť finančnej alokácie prostredníctvom 
mimo dopytového systému. Preto Európska komisia víta túto diskusiu a nemala žiaden problém 
súhlasiť s dnešným návrhom presunu finančnej alokácie. Následne po schválení Monitorovacím 
výborom Programu Slovensko 2021 – 2027, bude stačiť notifikovať Európsku komisiu a následne počas 
riadnej veľkej revízie tieto časti zohľadniť v texte Programu Slovensko 2021 – 2027. Záverom vyzdvihla 
zodpovednosť územných partnerov, aby vedeli svoju finančnú alokáciu dostatočne efektívne využiť pri 
riešení svojich potrieb. V súvislosti s uvedeným bude určite potrebné aby mali k dispozícii dostatočné 
administratívne kapacity, ktorých počet bude zohľadňovať náročnosť ich kompetencií.  
 
B. Zacharides (Združenie miest a obcí Slovenska): Poďakoval všetkým zainteresovaným aktérom za 
dnešný návrh presunu finančných alokácií. Združenie miest a obcí Slovenska neustále komunikuje 
skutočnosť, aby sa oblasti a témy, ktoré sú blízke samospráve riešili na nižšej úrovni ako na úrovni 
dopytových projektov. Zároveň vyzval ostatné sprostredkovateľské orgány aby sa nebáli hľadať svoj 
prienik s integrovaným územným rozvojom. Paralelne s týmto stretnutím Komisie zasadá aj Rada 
Združenia miest a obcí Slovenska, ktorá taktiež plánuje prijať uznesenie, ktorého obsahom bude výzva 
na ostatné sprostredkovateľské orgány Programu Slovensko 2021 – 2027, aby podporili svojimi 
finančnými alokáciami integrovaný územný rozvoj. Ohľadom dnešného návrhu položil vysvetľujúcu 
otázku aby ho vedeli komunikovať smerom k územiu, či v prvých štyroch cieľoch vlastne posilňujeme 
stratégie vyšších územných celkov, kde rozhodujú Rady partnerstva. Území udržateľného mestského 
rozvoja sa týka predovšetkým cieľ 5, z čoho vyplýva aj otázka prečo posilňujeme alokácie Rád 
partnerstva v podstatne vyššej miere ako finančné alokácie pre územia udržateľného mestského 
rozvoja. Ohľadom distribučného kľúča pripomenul, že Združenie miest a obcí sa nevedelo stotožniť 
zatiaľ so žiadnou verziou. V aktuálnej verzii podľa jeho názoru deformuje safety net a váhové kritériá 
celkový systém prerozdelenia zdrojov. V súvislosti s uvedeným podporuje návrh Žilinského 
samosprávneho kraja ohľadom doplnenia uznesenia Komisie č. 4.  
 
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie v reakcii na B. Zacharidesa poznamenala, že keby bol distribučný 
kľúč prerozdelenia finančných alokácií na nej, tak by ideálne zohľadňovala len potrebu územia 
a vydokladovateľnosť. Nie na základe safety netu, vnútorného delenia územných partnerov alebo 
váhových kritérií v spojitosti s počtom obyvateľov. Dnešná časť diskusie predstavuje problém či mám 
peniaze na to čo potrebujem realizovať a to je presúvanie medzi opatreniami prinajhoršom aj medzi 
cieľmi, ktoré bez riadnej revízie programu Európska komisia neumožňuje. V súvislosti s uvedeným 
bude mimoriadne podstatné akým spôsobom sa územný partneri postavia k tejto situácií a naučia sa 
v rámci svojich kompetencií prioritizovať potreby územia, tak aby ich vedeli pokryť z dostupnej 
finančnej alokácie pre integrovaný územný rozvoj.  
 
P. Klimo Zlatošová (Občianska spoločnosť – Integrovaná sieť regionálnych rozvojových agentúr): 
Súhlasí s myšlienkou, ktorú otvoril B. Zacharides. Váhové kritériá spojené s počtom obyvateľov nie sú 
férovo nastavené pri porovnaní území udržateľného mestského rozvoja a území jednotlivých krajov 
spadajúcich pod Rady partnerstva. Znovu by chcela pripomenúť a poprosiť, že z pohľadu 
implementácie je mimoriadne podstatné, aby bol systém integrovaného územného rozvoja v gescii 
jediného riadiaceho orgánu bez ostatných sprostredkovateľských organov, respektíve maximálne 
s jedným. Aktuálne rozdelenie ohrozuje moment integrácie v rámci procesu implementácie.  
 
Ľ. Lachká (občianska spoločnosť – Asociácia komunitných nadácií Slovenska): Doplnila, že by tento 
systém mohol následne fungovať ako integrovaný regionálny operačný program, ktorý má v súčasnosti 
v gescii Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR.  
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B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, vo svojej reakcii uviedla, že táto téma je zložitejšia a nedá sa na ňu 
pozerať optikou implementácie predchádzajúcich programových období. V novom programovom 
období sa uchádzame o dôveru ostatných rezortov, že aj ich rezortné stratégie a politiky sa dajú 
implementovať prostredníctvom systému integrovaného územného rozvoja. Prostredníctvom tohto 
prístupu sledujeme vyšší cieľ integrácie rezortných politík a ich implementácie prostredníctvom 
územných partnerov.    
 
Predsedníčka Komisie skonštatovala, že ukončuje diskusiu k tomuto bodu a vyzvala členov Komisie aby 
si počas prestávky v rokovaní dôkladne preštudovali navrhované znenie uznesenia Komisie č. 4, 
doplnené o návrh Žilinského samosprávneho kraja.  
 
M. Skácelová (Žilinský samosprávny kraj): Súhlasí so zapracovaním svojho doplňujúceho návrhu 
uznesenia Komisie č. 4.  
 
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, otvorila diskusiu k návrhu uznesenia Komisie č. 4 aj so 
zapracovanou pripomienkou Žilinského samosprávneho kraja. Skonštatovala, že v rámci diskusie sa 
nikto neprihlásil a preto pristúpila k hlasovaniu o druhom bode zasadnutia Komisie. 
  
Výsledok hlasovania: schválené  
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  36 členov komisie 

za hlasovalo: 34 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

nehlasovalo 2 členovia komisie 

 
3. Rôzne 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová otvorila diskusiu v bode Rôzne.  
 
E. Buksová (Ministerstvo vnútra SR): Chcela si utvrdiť informáciu, že v rámci opatrenia 5.2.3 a 5.2.1 
prechádza celá finančná alokácia na Rady partnerstva, ktoré budú rozhodovať o aktivitách, ktoré sú 
v týchto opatreniach. 
 
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, vo svojej reakcii potvrdila pravdivosť tejto skutočnosti. 
 
E. Buksová (Ministerstvo vnútra SR): Napriek tomu, že to nepatrí do politického cieľa 5, ale do 
politického cieľa 1, by sa chcela informovať, že či v súvislosti s podporou kamier a kamerových 
systémov naďalej platí, že bude táto aktivita financovaná z politického cieľa 1, konkrétne opatrenia 
1.2.2. 
 
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, vo svojej reakcii uviedla, že predmetné aktivity zabezpečenia 
bezpečnosti obcí a miest budú financované z politického cieľa 5. V nadväznosti na uvedené 
pripomenula, že ak ide o vývoj smart riešení, ktorých súčasťou sú kamerové systémy, tak tieto aktivity 
budú financované z politického cieľa 1. Avšak samotný nákup kamier a kamerových systémov za 
účelom zvýšenia verejnej bezpečnosti jednoznačne spadá pod politický cieľ 5. 
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E. Buksová (Ministerstvo vnútra SR): Poďakovala za odpoveď a následne apelovala na zástupcov 
samosprávnych krajov, aby pri tvorbe projektových zámerov súvisiacich so zvyšovaním bezpečnosti 
obcí a miest kládli väčší dôraz na dôsledné analýzy a využili pomoc Ministerstva vnútra SR, aby ešte 
pred tým ako sa schváli takýto projektový zámer boli dôkladne zmapované potreby obyvateľstva 
a súčasný stav v súvislosti s vývojom kriminality, negatívnych sociálnych javov, ktoré ohrozujú 
obyvateľov aj v súvislosti so starnutím spoločnosti. 
 
A. Németh (Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR): Tak, ako sme vydali 
mustry, respektíve podmienky poskytnutia príspevku v 40 opatreniach, kde budú pôsobiť integrované 
územné investície, dokončujeme podmienky poskytnutia príspevku v podobe výziev. Aktuálne máme 
prvé tri návrhy, ktoré Vám poskytneme a od októbra by sme radi postupne vyhlasovali výzvy. Medzi 
prvými troma výzvami sú nasledovné opatrenia:  2.7.4, 5.1.3 a 5.2.3 v jednej výzve, následne Európske 
hlavné mesto kultúry pre mesto Trenčín. Čo sa týka opatrení 5.1.3 a 5.2.3, ktoré sú zamerané na 
zvyšovanie bezpečnosti obcí a miest, oprávnené aktivity budú okrem iného aj kamerové systémy, 
inštalácia a rekonštrukcia verejného osvetlenia v rizikových lokalitách, posilnenie pomáhajúcich 
profesii, podpora adresných aktivít zameraných na primárnu prevenciu, terénna a dobrovoľnícka práca 
s rizikovými skupinami a ďalšie súvisiace aktivity. Predmetný materiál môžeme podrobiť 
pripomienkovému konaniu zo strany Ministerstva vnútra SR. Následne po vyhlásení výziev bude možné 
schvaľovať jednotlivé projektové zámery a pokiaľ sú už schválené, môže sa pristúpiť k schvaľovaniu 
jednotlivých žiadostí o nenávratný finančný príspevok.   
 
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, v súvislosti so svojim predrečníkom a výberom projektov 
poznamenala, že Ministerstvo vnútra je zastúpené v Rade partnerstva, v rámci Komory štátnej správy. 
Čiže má dohľad nad každým projektovým zámerom predloženým na schválenie Rade partnerstva.  
 
I. Kocianová (Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR): Chcela by poprosiť, či v rámci 
politického cieľa 5, by mohli chodiť výzvy aj na Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR, 
pretože po bližšom preskúmaní aktivít, ktoré bude Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR podporovať, existuje hrozba prekrývania s aktivitami, ktoré budú podporované 
s vidieckymi a poľnohospodárskymi výzvami. Týka sa to predovšetkým súboru aktivít, ktoré budú 
predstavovať miestnym akčným skupinám a sú zamerané na kultúrne dedičstvo a spomínané 
kamerové systémy. Navrhuje prerozdeliť si podporu aktivít tak, aby nedochádzalo k duplicite.  

 
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, poďakovala za pripomienku a vo svojej reakcii uviedla, že za týmto 
účelom má Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR odbor pod pánom 
riaditeľom Šimkom, ktorý ma v gescii synergie. 
 
 L. Šimko (Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR): Každá výzva aj výzvy, ktoré 
pôjdu v rámci systému integrovaného územného rozvoja majú povinnosť zohľadniť synergické efekty, 
či už s Plánom obnovy a odolnosti alebo ostatnými nástrojmi dobiehajúceho starého rámca. 
 
I. Kocianová (Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR): Poďakovala za odpoveď a ešte sa 
spýtala, či plánované výzvy v rámci systému integrovaného územného rozvoja budú vyhlásené na celé 
trvanie programového obdobia s tým, že môžu byť v prípade potreby aktualizované. 
 
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, potvrdila skutočnosť, že výzvy budú v rámci systému 
integrovaného územného rozvoja vyhlásené na celé trvanie programového obdobia s tým, že môžu byť 
v prípade potreby aktualizované. 
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J. Košík (Ministerstvo financií SR): Poďakoval za slovo a ešte sa vrátil k predchádzajúcemu bodu, v rámci 
ktorého by chcel upozorniť, že tento teraz už schválený návrh si prešli a každá úprava a realokácia zo 
sebou nesie aj riziko národného financovania a spolufinancovania zo štátneho rozpočtu. Ministerstvo 
financií SR sa k predmetnému návrhu pre Monitorovací výbor Programu Slovensko 2021 – 2027 a jeho 
dopadu na štátny rozpočet vyjadrí až keď bude mať k dispozícii podrobný finančný plán. 
 
M. Slivková (Prešovský samosprávny kraj): Poďakovala riadiacemu orgánu Programu Slovensko 2021 – 
2027 za participatívny prístup v súvislosti s navýšením objemu finančných prostriedkov 
implementovaných prostredníctvom nástroja integrovaných územných investícií v gescii územných 
partnerov a zároveň by chcela povzbudiť aj ostatné rezorty k spolupráci a presunu alokácií určených 
pre integrovaný územný rozvoj do gescií územných partnerov.  
 
M. Skácelová (Žilinský samosprávny kraj): Rada by otvorila diskusiu k výzve, ktorá je aktuálne vyhlásená 
a je cielená na podporu základných škôl. Predmetná výzva má v rámci svojich hodnotiacich 
a výberových kritérií dvoj-bodové zvýhodnenie pre projekty, ktoré schválila Rada partnerstva. Nakoľko 
nebola ešte vyhlásená výzva na mimo dopytový systém tak nastala situácia, že sa hlásia desiatky 
základných škôl v kraji, ktoré predkladajú svoje projektové zámery na Radu partnerstva. Má za to, že 
Rada partnerstva nemá dostatočnú kapacitu aby rozhodovala o všetkých projektových zámeroch, 
ktoré sú v súťaži v rámci dopytového systému. Predstava toho zvýhodnenia bola, že ak mám schválené 
projektové zámery, na ktoré mi už nestačí alokácia Rady partnerstva tak ich zvýhodním dvoma bodmi 
v rámci dopytového systému. Do budúcna vzniká obava o auditovateľnosti týchto bodových 
zvýhodnení. Z toho dôvodu navrhuje aby sa uvedené kritérium aplikovalo v prípade, že na dané 
opatrenia bola už vyhlásená mimo dopytová výzva v čase vyhlásenia dopytovej výzvy.  
 
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, vo svojej reakcii uviedla, že predmetné pravidlo vzniklo v čase, keď 
bolo nemysliteľné otvoriť otázku presunu alokácií s ostatnými rezortami a práve týmto spôsobom mali 
byť zvýhodnené strategické projekty územných partnerov, ktorým už nezostala žiadna alokácia a preto 
musia byť implementované prostredníctvom dopytového systému. Táto požiadavka a formulácia bola 
vznesená priamo územnými partnermi a je na zodpovednosti daného regiónu, aby si strážil 
schvaľovanie len tých projektov, ktoré sú v súlade s ich integrovanou územnou stratégiou.  
 
A. Németh (Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR): Potvrdzuje slová 
predsedníčky Komisie, že týmto spôsobom mali byť podporené prioritné potreby územia vyplývajúce 
z integrovanej územnej stratégie, ktoré nemohli byť financované z alokácie pre integrovaný územný 
rozvoj v súvislosti s nedostatočnou výškou alokácie v danom opatrení. V súvislosti s uvedeným apeluje 
na vnútornú prioritizáciu projektov územných partnerov. Čo sa týka auditov, tak vyjadril svoje 
presvedčenie, že auditované budú len kontrolné a riadiace systémy, to znamená, že od podania 
žiadosti o nenávratný finančný príspevok. Európska komisia bude skúmať aká bola integrovanosť a aká 
bola pridaná hodnota pre územie. Čo v praxi znamená, že ak obec, ktorá má 500 obyvateľov chce novú 
základnú školu, pričom demografia hovorí o úbytku obyvateľov, tak to nevieme zdôvodniť.  
 
M. Skácelová (Žilinský samosprávny kraj): Vo svojej reakcii uviedla, že sa im objavili desiatky škôl, 
ktorých žiadosti majú právo byť relevantne posúdené, aby boli zodpovedným partnerom aj pre nich. 
 
B. Lukáčová, predsedníčka Komisie, vo svojej reakcii uviedla, že toto rozhodnutie nemôže nahradiť 
samotný strategický zámer územia. Čiže ak projektový zámer bol v schválenom zásobníku môže sa 
uchádzať o dva body. Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR pripraví 
výkladové stanovisko, ktoré jednoznačne popíše okolnosti, ktoré tvorca tohto usmernenia sledoval 
a tým je myslená podpora strategických projektov, ktoré sú súčasťou zásobníka schválených 
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projektových zámerov, ale nemôžu byť podporené v súvislosti s nedostatočnou alokáciou v rámci 
mimo dopytového systému integrovaného územného rozvoja.  
 
A. Németh (Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR): Predniesol doplňujúcu 
informáciu, že v rámci výzvy zameranej na základné školy máme 67 rozpracovaných návrhov žiadostí 
o nenávratný finančný príspevok a ani jedna nebola zatiaľ predložená. V rámci výzvy pre cesty II. a III. 
triedy máme dve podané žiadosti Trnavským samosprávnym krajom a päť je rozpracovaných.  
 
M. Ovseník (Únia miest Slovenska): Poďakoval všetkým, ktorý hlasovali za uznesenie Komisie č. 4., 
zvlášť zástupcom ministerstiev, ktoré sa budú na ďalšom postupe podieľať.  

 
4. Záver 

 
Na záver sa predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, poďakovala všetkým zúčastneným za konštruktívny 
priebeh rokovania a informovala členov Komisie, že Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR si z dnešného zasadnutia Komisie odnáša dve úlohy, pripraviť distribučný kľúč 
rozdelenia dodatočnej alokácie implementovanej prostredníctvom nástroja integrovaných územných 
investícií v spolupráci so zástupcami Rád partnerstiev, území udržateľného mestského rozvoja, ZMOS, 
SK8, ÚMS a K8 pri rešpektovaní kohéznych princípov a rokovať s Ministerstvom práce, sociálnych vecí 
a rodiny SR, Ministerstvom životného prostredia SR, Ministerstvom dopravy SR a Slovenskou 
inovačnou a energetickou agentúrou ako vecnými gestormi opatrení implementovaných 
prostredníctvom nástroja integrovaných územných investícií o možnostiach ďalšieho navýšenia 
celkového objemu finančných prostriedkov implementovaných týmto nástrojom. 
 
 

Meno  Dátum  Podpis 

Martin Kinčeš  Tajomník 
Komisie PO5 

  

Magdaléna Celnarová Overovateľ  
Komisie PO5 

  

Barbora Lukáčová  Predseda  
Komisie PO5 

  

 

 


